

## PWWSD Advocates for Palestinian Women's Rights at UN Women, Peace and Security Meeting in New York



The Palestinian Working Woman Society for Development-PWWSD recently participated in the second meeting of the Women, Peace, and Security and Humanitarian Action (WPS-HA) Compact, organized by the WPS-HA Compact at the Irish Mission office at the UN headquarters in New York. The meeting included the Palestinian Ministry of Women's Affairs representatives from the 1325 Coalition, PWWSD, and missions from various countries, including Canada, the Netherlands, Japan, and Ireland. Discussions focused on the severe humanitarian and security challenges faced by Palestinians under occupation.

Minister Mona Al-Khalili highlighted the catastrophic impact of ongoing aggression on Palestinian women, stressing the urgent need for international action to provide protection, ensure empowerment, and guarantee access to fundamental rights such as education and healthcare.

During the meeting, Mrs. Nisreen Al-Najjar, a board member of PWWSD, addressed the missions, emphasizing the responsibility of countries under the Geneva Conventions to protect civilians during times of war and conflict. She invoked the principle of Responsibility to Protect (R2P), urging nations to fulfill their duty when faced with mass atrocities like genocide, war crimes, ethnic cleansing, or crimes against humanity. She questioned, "How many more Palestinian lives need to be lost before these obligations are activated and fulfilled?"

Mrs. Al-Najjar also highlighted the Palestinian right to resist the occupation guaranteed by international law, and reiterated that Palestinians are committed to upholding international standards, despite the occupation's violation of all norms and legal frameworks.

PWWSD continues to advocate for the protection and empowerment of women in conflict zones and remains committed to advancing women's roles in peace and security, regionally and globally.

## جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية تدافع عن حقوق المرأة الفلسطينية في اجتماع المرأة والسلام والأمن في الأمم المتحدة بنيويورك

شاركت جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية مؤخراً في الاجتماع الثاني لميثاق المرأة والسلام والأمن والعمل الإنسان (WPS-HA)، الذي نظمه ميثاق WPS-HA في مكتب البعثة الأيرلندية في مقر الأمم المتحدة في نيويورك. وضم الاجتماع ممثلات عن وزارة شؤون المرأة الفلسطينية من ائتلاف 1325، وجمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية، وبعثات من دول مختلفة، من بينها كندا وهولندا واليابان وأيرلندا. وركزت المناقشات على التحديات الإنسانية والأمنية الخطيرة التي يواجهها الفلسطينيون تحت الاحتلال.

وسلّطت الوزيرة منى الخليلي الضوء على التأثير الكارثي للعدوان المستمر على النساء الفلسطينيات، مؤكدة على الحاجة الملحة للتحرك الدولي لتوفير الحماية، وضمان التمكين، وضمان الوصول إلى الحقوق الأساسية مثل التعليم والرعاية الصحية.

وخلال الاجتماع، خاطبت السيدة نسرین النجار، عضو مجلس إدارة جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية، البعثات، مؤكدة على مسؤولية الدول بموجب اتفاقيات جنيف لحماية المدنيين خلال أوقات الحرب والنزاع. واستندت إلى مبدأ المسؤولية عن الحماية (R2P)، داعية الدول إلى الوفاء بواجبها عند مواجهة الفظائع الجماعية مثل الإبادة الجماعية وجرائم الحرب والتطهير العرقي أو الجرائم ضد الإنسانية. وتساءلت: "كم من الأرواح الفلسطينية يجب أن تُفقد قبل أن يتم تفعيل هذه الالتزامات والوفاء بها؟"

كما أكدت السيدة النجار على حق الفلسطينيين في مقاومة الاحتلال الذي يكفله القانون الدولي، وكررت أن الفلسطينيين ملتزمون باحترام المعايير الدولية، رغم انتهاك الاحتلال لجميع الأعراف والأطر القانونية.

تستمر جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية في النضال من أجل حماية وتمكين النساء في مناطق النزاع، وتبقى ملتزمة بتعزيز أدوار النساء في تحقيق السلام والأمن على المستويين الإقليمي والدولي.